
Zápisnica  

zo zasadnutia Komisie finančnej, podnikateľskej a nakladania s majetkom obce pri Obecnom 
zastupiteľstve Obce Trnovec nad Váhom, konaného dňa 5. decembra 2022 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 
Program:  
 

1. Otvorenie 
2. Programový rozpočet obce Trnovec nad Váhom na rok 2023 – návrh 
3. Návrh na zmenu programového rozpočtu obce Trnovec nad Váhom na rok 2022 
4. VZN o dani z nehnuteľností – návrh 
5. VZN o výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských zariadeniach 

v zriaďovateľskej  pôsobnosti Obce Trnovec nad Váhom a určenie miesta a času zápisu deti 
na plnenie povinnej školskej dochádzky v základnej škole – návrh 

6. VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce – 
návrh 

7. VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady na kalendárny rok 2023 a na ďalšie zdaňovacie obdobia – návrh 

8. Určenie výšky stočného na rok 2023 
9. Žiadosť o poskytnutie priestorov – OZ miniBODKA 
10. Diskusia 
11. Záver 

 
 

 
K bodu 1 
 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie finančnej, podnikateľskej a nakladania 
s majetkom obce Ing. Jaroslav Hlavatý, ktorý pozdravil a privítal všetkých prítomných členov komisie, 
uviedol, že práve on a PaedDr. Székházi Hlavatá sú nováčikmi, verí však, že staronoví členovia komisie 
pomôžu a poradia. Teší sa na spoluprácu a keďže komisia je časovo limitovaná, rád by pokračoval 
podľa programu. Dodal ešte, že ak členovia poznajú niekoho, kto by bol pre prácu v tejto komisii 
prínosom, rád ho navrhne zastupiteľstvu.  

 
K bodu 2 
 
Predseda komisie odovzdal slovo Mgr. Vargovej, ktorá navrhla, aby bolo zamenené poradie prvých 
dvoch bodov programu, aby sa mohla vyjadriť aj ekonómka obce. Povedala, že materiál bol všetkým 
doručený, rozpočet bol schválený po položkách, ak plnenie nie je v takej výške, ako bolo 
rozpočtované, dajú sa presúvať, niektoré investície neboli naplánované v čerpanej výške, iné boli 
naplánované a nerealizovali sa. Touto zmenou rozpočtu bude čerpanie reálne. Keď sa bude dnes 
diskutovať o návrhu rozpočtu, tiež ho predloží tak, ako ho obecný úrad chce dať schváliť, nie na 
položky, ale na kategórie, keď sa niektorá položka nevyčerpá, môže sa presunúť, pričom celková 
suma prekročená nebude. M. Szabová doplnila, že v niektorých prípadoch ide o kozmetické úpravy, 
lebo sa menili položky ekonomickej klasifikácie a muselo sa to prepracovať. Ing. Hlavatý konštatoval, 
že predtým bol rozpočet komplikovanejší, M. Szabová mu odpovedala, že nešli do podrobností, dali 
napr. kapitolu 630 a v nej položky materiál a energie, sú to hlavné kategórie. Mgr. Vargová doplnila, 
že niekde bola schválená nula, v skutočnosti boli prostriedky na tento účel schválené, ale zmenou 
ekonomickej klasifikácie bolo potrebné vytvoriť novú položku, uviesť plnenie nula a rozpočtovať inde. 
Ing. Ábrahámová povedala, že v novembri sa niečo zvýšilo o 80 tisíc, Mgr. Vargová jej odpovedala, že 
to nie je za november, ale k mesiacu november, lebo prišlo viac peňazí, ako počítali v rozpočte. M. 
Szabová ešte dodala, že to je počas roka, nie v novembri, ide o dane z príjmy fyzických osôb, ktoré 
posiela štát. Mgr. Vargová povedala, že v položke správne poplatky je uvedená suma 4000 Eur, ale 
v priebehu roka sa účtovali v novej položke, preto je plnenie nulové. Príjmy sú vyššie napr. pri nulovej 



eurobankovke, kde príjmy prevýšili výdavky. Potom je tu škola, ktorá si už musí rozpočtovať vlastné 
príjmy, aby neboli rozpočtované duplicitne, je tu dobrovoľná zbierka, na účet boli poukázané aj 
peniaze na refundáciu nákladov za ubytovanie odídencov z Ukrajiny. Táto položka sa ani nedala 
vopred kalkulovať, až pri návrhu na zmenu sa dá do rozpočtu zakalkulovať. Pokiaľ ide 
o opatrovateľskú službu v domácnosti, nebol veľký záujem, aj táto položka sa o 20 tisíc znížila. M. 
Szabová dodala, že za predaj majetku obce bol príjem 4000 eur, sú to kapitálové príjmy, ktoré sa dajú 
použiť len na kapitálové výdavky. Pokiaľ ide o ďalšie výdavky, zvýšilo sa stravovanie, lebo v priebehu 
roka sa menila výška stravného, pri niektorých strediskách je zvýšená mzda, zvýšené sú špeciálne 
služby, to sú náklady na verejné obstarávanie, projekt na hasičskú zbrojnicu, za monitorovanie. 30 
tisíc bola dotácia na hasičskú zbrojnicu, ale reálna suma bude vyššia. Ing. Hlavatý sa spýtal, či bude 
zbrojnica vyplatená ešte v tomto roku, starosta odpovedal, že v stredu sa bude stavba preberať, 
hotová je už aj elektrická prípojka. Mgr. Vargová ešte dodala, že sa zvýšili aj ceny za energie, od 
novembra sú aj faktúry za plyn omnoho vyššie. 
 
Stanovisko - komisia odporúča schváliť návrh na zmenu rozpočtu. 
 
K bodu 3 
 
Ing. Hlavatý požiadal Mgr. Vargovú, aby členov komisie oboznámila s návrhom programového 
rozpočtu, povedala, že dokument bol členom zaslaný, ale ona bude postupovať podľa tabuľky, ktorá 
bola aj zverejnená. Pri príjmoch 610 sa skrývajú určité položky, ale schváli sa len celková suma, aby 
v prípade, že bude jedna položka prekročená, ale obecný úrad sa udrží v schválenej sume, mohla byť 
táto čiastka medzi jednotlivými položkami predisponovaná bez nutnosti zmeny rozpočtu v prípade, že 
výsledná suma sa nezmení. Pri poisťovniach sa zakalkuluje určitá čiastka, ale napr. zamestnanec 
prestúpi do inej poisťovne, potom treba v rámci zmeny schvaľovať množstvo položiek. Začala 
príjmami, dane s príjmov fyzických osôb sú kalkulované podľa údajov Rady pre rozpočtovú 
zodpovednosť, ale v skutočnosti sa dnes nedá povedať, aká bude ich výška. Čísla sú reálne teraz, ale 
parlament by mal schváliť napr. daňový bonus, ktorý všetko ovplyvní a čísla bude obecný úrad nútený 
v priebehu roka zmeniť, upraviť. Starosta dodal, že pri prvej verzii návrhu rozpočtu bola obec stotisíc 
v mínuse, ak ho bude potrebné meniť kvôli daňovému bonusu, bude to ťažké, ovplyvniť to však 
nevieme.  
 
Mgr. Vargová uviedla, že sa navrhuje zvýšiť o 30% daň z nehnuteľností, daň za psa bude v rovnakej 
výške, je návrh zvýšiť aj poplatok za TKO, aby sa príjmy rovnali výdavkom, zmluva končí 8. decembra, 
verejné obstarávanie nie je vyhlásené, lebo bolo potrebné čakať, či bude povinná mechanicko-
biologická úprava odpadov. Neboli na to pripravené ani firmy, ale napokon sa táto úprava o rok 
odkladá. Je potrebné kalkulovať so zvýšením ceny, ale nebude také dramatické, ako sa očakávalo. 
Starosta doplnil, že v dôsledku úpravy by sa cena zvýšila cca o 50 Eur za tonu, v súčasnosti platíme 43 
eur za tonu, preto sme aj čakali a zatiaľ nemáme obstaranú firmu. Ing. Hlavatý sa spýtal, či sa súťaž 
vyhlási na jeden rok, prednostka mu odpovedala kladne, podľa nej by bolo zbytočné súťažiť na dlhšie 
obdobie, pretože všetky legislatívne zmeny oznamujú na poslednú chvíľu. Ing. Ábrahámová sa 
spýtala, čo bude s odvozom TKO po 8. 12, starosta jej odpovedal, že firma nám zvýši cenu maximálne 
o 30%. Mgr. Vargová pokračovala, že ostatné poplatky sa zvyšovať nebudú, uvidí sa, čo so stočným, 
v ZOS sa nebude zvyšovať poplatok, ale zvýši sa cena za stravovanie. Pokiaľ ide o školstvo, 
nepoznáme výšku príspevku na prenesené kompetencie, dáta zverejnené nie sú, ale keďže sa majú 
zvýšiť prevádzkové náklady a mzdy, uviedla sa suma, ktorá poskytla škola ako svoju požiadavku. 
Možno bude potrebné ju revidovať v rámci zmeny rozpočtu. Zvýšiť by sa mala aj dotácia na ZOS, ak 
dajú viac o 20 tisíc, bude to výborné. Ďalej je tu grant materská škola, ten by mali refinancovať 
v budúcom roku, ďalej je tu rezervný fond a kapitálové výdavky, ktoré sa plánujú v budúcom roku 
použiť. Ing. Hlavatý sa spýtal, či sú to ušetrené zdroje, prednostka odpovedala súhlasne, ak sa stane, 
že obec bude v mínuse pri bežných výdavkoch, tento aj budúci rok sa to dá vykryť, ale pokiaľ nepríde 
k predčasným voľbám, pri vysokom súčasnom dlhu si v roku 2024  nebude môcť vziať ani úver. 
Plánujú sa investície za 300 tisíc a možno sa niečo ušetrí aj z bežného rozpočtu, ak bude investícia len 
150 tisíc, môžeme zapojiť aj tých zostávajúcich 150 tisíc. K 31. 10. je obec v pluse 256 tisíc, takže 
výdavky vieme vykryť, ale uvidí sa, čo bude ďalej. Pri bežných výdavkoch sa do mínusu nedá ísť, len 
pri kapitálových a finančných operáciách. Starosta povedal, že budúci rok bude ťažké prežiť, v roku 



2024 sa aplikuje dlhová brzda a budeme môcť len svietiť a kúriť, lebo zákon nám iné nedovolí, 
budeme musieť vyžiť z toho, čo dostaneme. Mgr. Vargová pokračovala, príjmy budú schválené na 
položky, výdavky na kategórie. Pokiaľ ide o výdavky, sú to mzdové náklady, tam sa počíta so 
zvýšením, od 1. 1. je to 7% a od 1. 9. ďalších 10%, ďalej sú to náklady na stravovanie, školenia, 
odmeny mimo pracovného pomeru, odstupné, odchodné, plat starostu a odvody z neho, plat 
zástupcu starostu a komisií zostal v rovnakej výške, odmeňovací poriadok sa meniť nebude. K. 
Tusková sa spýtala, či sa počíta aj s tým, že na obrady budú chodiť členovia ZPOZ, starosta jej 
odpovedal, že ZPOZ nechodil kvôli COVID-u, na posledné obrady boli zavolaní p. Pešková, Ešeková aj 
Gofjar. K. Tusková sa spýtala, či nebola pozvaná aj A. Takácsová, prednostka pokračovala, že ZPOZ nie 
je vysoká položka. Ďalej sú zahrnuté fungovanie úradu, energie, materiál, spotreba bola doposiaľ 3-4 
tisíc, teraz sme uviedli 23 tisíc. Samospráva by síce mala mať zastropované ceny na tri mesiace, ale 
kto vie, či bude schválený štátny rozpočet. Starosta povedal, že ceny nie sú uvedené podľa obchodnej 
verejnej súťaže, sú o niečo nižšie, ale nikto nevie, aké budú reálne, ráta sa radšej s vyššími výdavkami. 
špeciálne služby, to sú projekty, informačné systémy a verejné obstarávanie, investičné akcie sú voda 
Horný Jatov, rozšírenie materskej školy, uvidí sa, koľko bude stáť naozaj, lebo verejné obstarávania 
pri niektorých položkách prebiehajú. Ing. Hlavatý sa spýtal, či obec neplánuje aj inú investíciu, Mgr. 
Vargová odpovedala, že toto sú projekty z fondov EÚ. Ďalej sú započítané náklady na stavebný úrad, 
kde bude vyšší plat, starosta doplnil, že táto suma je možno celkom nereálna, chcel by zamestnať 
niekoho na polovičný úväzok, rokuje sa so Selicami, lebo doterajší systém je nevyhovujúci. 
Prednostka pokračovala, obecná polícia, to sú platy zamestnancov, výdavky na odchyt psov, 
komunikačné služby, stravovanie, kamerový systém. Aj pri verejnom osvetlení sa ráta so zvýšenými 
nákladmi, vychádza sa zo spotreby, ktorá bola 10-11,5 tisíc, potom sú tu hasiči, tam príspevok zvýšiť 
nemôžeme, ZOS, tam sa zaviedli racionalizačné opatrenia aj pre zamestnancov, aby sa ušetrilo na 
pracovnej sume, rozpočtovaná suma je nižšia, ale aj tam vzrástli energie. Stravovanie bude tiež 
potrebné zmeniť, uvidí sa, ako dopadne verejné obstarávanie na donášku stravy. Opatrovateľská 
služba v domácnosti, sú to dve zamestnankyne, jedna na polovičný, druhá na 0,8 úväzok. Záujem 
o túto službu nie je, preto sa počíta s nižšou sumou. O donášku stravy záujem je, pri klube dôchodcov 
nepočítame s nákladmi, mala by sa tam opraviť strecha, ale využívať sa veľmi nebude. Pokiaľ ide 
o školstvo, na prenesené počíta obec so sumou 630 tisíc podľa požiadaviek školy, na originálne žiadali 
350 tisíc, takto im z terajších 231 tisíc zvýšiť nedokážeme. Obec dostala už aj koeficient, na príslušný 
počet žiakov vychádza suma 300 tisíc vrátane správy školských budov. K. Tusková sa spýtala, či sa tam 
počíta aj so zvýšením počtu pracovníkov od septembra, Mgr. Vargová povedala, že sa tam počíta aj 
so správou, je to o 40 tisíc viac. Mgr. Berecz upozornil, že rozšírenie škôlky nemôže stáť obec 120 tisíc 
Eur za rok. Mgr. Vargová povedala, že keď počíta ceny za energie, ten koeficient je nízky, ale škola 
bude musieť urobiť racionalizačné opatrenia. Sprísnili sa podmienky pre školské kluby, ale bohužiaľ, 
možno bude potrebné pristúpiť k tomu, že budú namiesto troch oddelení len dve, aby škola vyšla 
s pridelenými financiami. Dostanú viac o 70 tisíc a uvidia, ako si dokážu poradiť. Odpadové 
hospodárstvo, tam sa počíta so zvýšením cien, ale nebude až také radikálne. Ing. Ábrahámová sa 
spýtala, či sa nepočíta so zvýšením cien pri kanalizácii, Mgr. Vargová odpovedala, že by sa o tom 
mohli pozhovárať pri stočnom. Pokračovala zberným dvorom, kde je plat zamestnanca, náklady na 
fungovanie zberného dvora, počíta sa s rozšírením, 150 tisíc je položka na novú budovu, ale premýšľa 
sa nad lacnejším variantom, využitím jestvujúcich budov, aby tam pracovníci zelene a technického 
úseku mali svoje zázemie. Starosta povedal, že garáže by sa mohli opláštiť a spraviť z nich dielne, ak 
sa cena zmestí do 50-60 tisíc, je to lacnejšie ako projekt za 150 tisíc. Boli by to sendvičové stavby 
a cena je počítaná pred rokom – dvoma, dnes by bola určite vyššia. Počíta sa aj s výmenou kachlí za 
kotol na štiepku, obec má tony štiepky a tá sa aspoň využije. Mgr. Vargová pokračovala, suma desať 
tisíc je na stroje a zariadenie, to je drvička, možno by sa dala odkúpiť od inej obce. Technický úsek, to 
sú murári, pomocníci, maliari, ich mzdy, pohonné hmoty, rovnako pri verejnej zeleni. Suma je 
znížená, lebo počíta so znížením stavu zamestnancov, je potrebné stav redukovať, toľko 
zamestnancov obec nepotrebuje. Miestne komunikácie, to sú výdavky za dlažbu, s asfaltovaním sa 
nepočíta. Ing. Hlavatý sa spýtal, či obec nepokročila v rokovaniach ohľadne komunikácie pred 
železničnou stanicou, prednostka mu odpovedala, že geodet robí zameranie, aby sa určila plocha. 
Starosta dodal, že sa na tom pracuje, ale neverí, že sa to podarí dotiahnuť, snáď papierovo, ak by sa 
to predsa podarilo, dá sa urobiť zmena rozpočtu. Prednostka pokračovala, započítaná je urnová 
stena, pri kultúre sa počíta so zamestnancom, nákladmi na energie, 180 tisíc na rekonštrukciu 
Miestneho kultúrneho strediska, obec sa zapojí do plánu obnovy, urobí sa fotovoltaika, výmena okien 



a zateplenie, ostatné by sa financovalo z rozpočtu. Potom nasleduje dotácia pre spolky a združenia, je 
to 20 tisíc a žiadajú 37 tisíc. Ing. Hlavatý povedal, že je potrebné dohodnúť sa, koľko peňazí sa rozdelí, 
ak chcú schváliť každému, koľko žiada, je potrebné sa dohodnúť. Mgr. Berecz povedal, že je potrebné 
zmeniť VZN, lebo keď sa pozrieme na spoluúčasť, pýtajú 1500 Eur a majú 300 z vlastných zdrojov, je 
potrebné, aby obec bola len výpomocou, nie tým, kto celú činnosť financuje. JDS žiada 2500 Eur 
a majú 500, Csemadok pýta 4000 a účasť je 1200 Eur, treba zvážiť ten pomer, určiť 50 na 50, lebo 
teraz to vyzerá tak, že obec financuje celú akciu. R. Láng sa spýtal, ako kontrolórka zisťuje, ako 
propagujú obec, napr. na medzinárodnom podujatí. K. Tusková namietala, že obec mala prevziať 
energie na seba v prípade FK Dynamo, prednostka jej odpovedala, že futbalisti majú ešte staré ceny 
a teda nižšie. R. Láng sa spýtal, či majú solárne panely na ohrev vody, Ing. Hlavatý navrhol zvýšiť 
sumu na dotácie na požadovanú čiastku, aby potom nenastali prieťahy na zasadnutí OZ. R. Láng 
odporúčal, aby nepadol návrh, že starosta a prednostka zdroje nájdu. Mgr. Vargová povedala, že 
dotácie sú prvá vec, ktorú obec neposkytne, keď nemá peniaze. Ing. Hlavatý zdôraznil, že potom 
členovia finančnej komisie musia hlasovať za to, čo sa teraz dohodne, poslanci aj tak môžu ich návrh 
prehlasovať, ale je potrebné, aby dali svoje stanovisko a potom sa ho pridŕžali. R. Láng sa spýtal, čo 
bude, keď na budúci rok obec nebude môcť poskytnúť ani tých 20 tisíc, PaedDr. Székházi Hlavatá 
navrhla, aby sa všetkým žiadateľom požadovaná suma krátila rovnakým dielom. Mgr. Vargová 
konštatovala, že lukostrelci nerobia podujatia pre širšiu verejnosť, aj barell cup je pre pár detí. R. Láng 
konštatoval, že keď pýta 2500 Eur a napíše, že reprezentuje na národnej či medzinárodnej úrovni, ako 
to preukáže? Je luxus, keď obec platí niekomu za ustajnenie koní, na Lángovom dvore platia za 
ustajnenie rodičia, kto nemá peniaze, príde na brigádu. Podľa neho je obec veľmi štedrá pri 
dotáciách. Ing. Hlavatý pripomenul, že pani prišla na zastupiteľstvo a na základe jej vystúpenia 
predseda finančnej komisie navrhol, aby jej bola pridelená dotácia 880 Eur. R. Láng navrhol, aby 
žiadatelia neuvádzali všeobecné pojmy, ale konkrétne, Mgr. Vargová povedala, že ich môže vyzvať, 
aby rozpísali, čo sa pod jednotlivými pojmami nachádza. Ing. Ábrahámová navrhla dať Farau 100 Eur, 
Klubu JDS 1000 eur, Hubert Arrows sumu 500 Eur, Csemadoku 1000 Eur, stolným tenistom 3000 Eur 
a futbalistom 13500 Eur. Ak sa nájde v rozpočte 4000 Eur, navrhla vybudovať parkovisko na zelenej 
ploche oproti domu Kántorových, lebo pri škole je veľký problém s parkovaním. Ing. Hlavatý navrhol 
spevniť cestu makadamom, starosta povedal, že je to kapitálový výdavok, dal by sa urobiť v rámci 
rekonštrukcie miestnych komunikácií. Prednostka pokračovala výdavkami na byty, je to rekonštrukcia 
24 bj. Potom sa do diskusie zapojil D. Marček, povedal, že z navrhovanej sumy futbalisti neprežijú, 
musia si platiť výjazdy, rozhodcov. Ing. Hlavatý konštatoval, že každý sa vyjadrí, že neprežije, jeden 
z poslancov navrhne, aby bola pridelená všetkým plná suma a poslanci zdvihnú ruky. D. Marček 
pokračoval, že futbalisti mali sponzora, Ewiu, ale tá už neprispieva, neplatia trénerovi, hľadajú cesty, 
ako riešiť hospodára. Ing. Hlavatý sa spýtal členov, či odporúčajú návrh schváliť, Ing. Ábrahámová sa 
spýtala, či sú pripravení na reakcie. Ing. Hlavatý povedal, že keď na budúcom zasadnutí budú 
schvaľovať dotácie, budú už vedieť konkrétne, na čo chcú peniaze použiť a prednostka sa pokúsi nájsť 
zdroje. Mgr. Vargová povedala, že niektorým žiadateľom by dotáciu nedala, D. Marček oponoval, že 
niektoré organizácie nepoznajú. Ing. Hlavatý povedal, že v komisii sú štyria poslanci, ďalší piati ich 
môžu prehlasovať, ale keď sa prostriedky nájdu, je predpoklad, že sa k nim niekto pridá, ale pri 
schvaľovaní dotácií je vždy divočina. R. Láng sa spýtal, čo v prípade, ak rozpočet nebude schválený, či 
nastane provizórium, starosta odpovedal, že by to bol obrovský problém, nemusí ani počítať a vie, že 
ani za plyn by nemohli zaplatiť, rozpočet sa schváliť musí. R. Láng vyslovil obavu, že pokiaľ budú 
predčasné voľby, energie vyskočia raketovo, starosta konštatoval, že ak vláda schváli zvýšený daňový 
bonus, na dotácie zostane možno desať tisíc a budú radi, aj teraz budú potrebovať zálohu. Mgr. 
Vargová navrhla schváliť zálohu na prvé dva mesiace roka a potom sa uvidí. Starosta povedal, že keď 
si obecný úrad vyžiada doplňujúce informácie k žiadostiam, bude už vedieť, či bol daňový bonus 
schválený, D. Marček povedal, že v súčasnosti platia len zálohové platby. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh rozpočtu 
 
K bodu 4 
 
K návrhu VZN o dani z nehnuteľností informovala Mgr. Vargová, ako už uviedla pri rozpočte, jedná sa 
o 30% zvýšenie dane, v roku 2024 končí lehota, keď obce musia mať sadzby daní tak, aby rozdiel 
medzi najvyššou a najnižšou bol maximálne desaťnásobok. Obyvatelia nebudú platiť ročne 10 Eur, ale 



napr. 25 Eur, nie je to likvidačné zvýšenie, pre obyvateľov nad 65 rokov, zdravotne ťažko 
postihnutých a ľudí v hmotnej núdzi je zľava 50%. Ing. Ábrahámová sa spýtala, či sa to týka 
domácností, v ktorých jeden spolumajiteľ je ZŤP a druhý nie, Mgr. Vargová povedala, že zľavu má ten, 
ktorý je ZŤP, môžu si podať čiastkové daňové priznanie, vtedy zľava platí, ak podajú spoločné, zaplatia 
plnú sumu. Dôvod úľavy na dani je potrebné aj dokladovať. R. Láng sa spýtal, či aj dôchodca, ktorý dá 
pozemok do prenájmu, bude platiť polovičnú daň, aj na to, čo v prípade bezpodielového 
spoluvlastníctva, ak jeden z majiteľov je ZŤP. Mgr. Vargová povedala, že sa na to pozrie, referentka 
určite takéto prípady rieši aj teraz. Pokiaľ ide o zľavy, pri podielovom spoluvlastníctve je riešenie, pri 
BSM nie, tam sa podáva spoločné priznanie k dani. R. Láng sa spýtal, či je znížená daň aj na budovy 
určené na športovanie, prednostka odpovedala, že nie. R. Láng pripomenul, že lukostrelci majú 
pozemky, je to verejne prístupné športovisko, to znamená, že za pozemok neplatia, ale za budovu 
áno. Ing. Ábrahámová doplnila, čo v prípade, že si záujemcovia za streľbu platia, prednostka jej 
odpovedala, že v takom prípade sa nejedná o verejne prístupné športovisko. 
 
Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN o dani 
 
K bodu 5 

 
Aj v tomto bode sa slova ujala Mgr. Vargová, VZN o výške príspevku na čiastočnú úhradu v školách 
a školských zariadeniach sa upravuje len tak, že sa mení pásmo na nákup potravín, v predošlom 
období bola vznesená pripomienka, aby sa k VZN neprijímali dodatky, ale schválili sa nové VZN. 
Ministerstvo zmenilo finančné pásma, škola navrhla II. finančné pásmo, ceny sa zvyšujú cca o 50 
centov. Doteraz sme boli v treťom pásme, teraz po novom je ich päť a budeme teda v druhom, ale 
uvidí sa, ako to bude s cenami potravín a infláciou a potom to budeme riešiť. Ing. Ábrahámová 
konštatovala, že v škôlke budú platiť 40 Eur, prednostka povedala, že uvidíme, či toto zvýšenie cien 
bude postačujúce. 
 
Stanovisko – komisia odporúča schváliť návrh VZN o výške príspevku v školách a školských 
zariadeniach 
 
K bodu 6 
 
Ďalším bodom je návrh VZN o nakladaní s odpadmi, zmeny sú tam len drobné, ale v aktuálne platnom 
VZN nebol zavedený zber biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu, bolo tam 100% 
kompostovanie. Dnes však v obci BRKO zbierame, zverejnený je zoznam stojísk. Návrh je doplnený aj 
o ďalšie komodity, ktoré sa zbierajú, napr. pneumatiky, batérie, lieky. Obec ponechala pri rodinných 
domoch možnosť voľby, či obyvatelia budú kompostovať alebo použijú nádoby na zber BRKO na 
jestvujúcich stojiskách, prípadne využijú obidve možnosti. 
 
Stanovisko – komisia odporúča schváliť návrh VZN o nakladaní s odpadmi 
 
K bodu 7 
 
Zasadnutie pokračovalo návrhom VZN o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady, prednostka povedala, že sa zvyšuje cena za lístky TKO na tri Eurá, 
ale reálna cena by bola 3,10 Eur, ak by sa započítal aj triedený zber. R. Láng sa spýtal, či ide 
o kilogramy alebo o objem, starosta povedal, že sú to kilogramy, jedna nádoba váži cca 27 kg. Mgr. 
Vargová pokračovala, sadzby za nevýherné a hracie automaty sa zvyšuje zo 100 na 150 Eur, zvyšuje sa 
aj cena za drobný stavebný odpad, bola 0,035 Eur a teraz bude 0,10 Eur, je to 100 Eur za tonu, 
pretože ľudia nosia nevytriedený stavebný odpad a zamestnanci ho musia drviť, prípadne uložiť 
a platí sa viac, než obec vyberie. R. Láng sa spýtal, aká je situácia s nelegálnymi skládkami, starosta 
odpovedal, že počet sa nezvýšil. R. Láng povedal, že železnice tiež vyčistili svoje pozemky, tak sa tam 
autá obávajú zastaviť a vyhadzovať odpad. Potom sa spýtal na reklamácie, keďže pracovníci zvozovej 
spoločnosti často rozbijú smetnú nádobu, starosta odpovedal, že pokiaľ sa tak stane dva roky od jej 
zakúpenia, majiteľ môže podať reklamáciu. 
 



Stanovisko – členovia komisie odporúčajú schváliť návrh VZN o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
 
K bodu 8 
 
Predsedajúci požiadal o dôvodovú správu prednostku, ktorá povedala, že zatiaľ Úrad pre reguláciu 
sieťových odvetví neurčil platnú cenu na rok 2023, obec žiadala jej zvýšenie na 1,50 Eur, lebo doteraz 
máme stanovenú cenu max. 0,75 Eur a stočné je 0,65 Eur. Neplánujeme ísť na maximum, aj keby to 
úrad schválil, ale určite je potrebné stočné zvýšiť, lebo opravy sú na dennom poriadku. Mgr. Berecz 
povedal, že seniori by mohli dostať zľavu na stočnom, ale opravy by si potom museli hradiť, K. 
Tusková navrhla, aby prvá oprava bola zdarma. Mgr. Vargová povedala, že paušálny poplatok je 20 
Eur, ten by mali zaplatiť, a potom aj časť za materiál, ktorý je potrebný k oprave. Čerpadlo stojí 420 
Eru, mali by zaplatiť 20% z tejto sumy, niekto však nemá na to, aby mohol zaplatiť. Ing. Hlavatý sa 
spýtal, čí majetok je čerpadlo, či majú majitelia s obcou uzavreté zmluvy. R. Láng povedal, že sa jedná 
o cca 1020 domov a 900 zmlúv, ako donútime ľudí, aby ich podpísali? Cena za služby by mala zahŕňať 
všetky náklady obce, vrátane zamestnancov, a mal by tam byť započítaný aj zisk. V tomto prípade by 
1,50 Eur pokrylo všetky náklady? Ing. Hlavatý povedal, že by to malo byť ako pri elektrine, aj tam 
ľudia platia, keď sa pretrhne kábel, ich to nezaujíma. D. Marček sa spýtal, koľko čerpadiel sa ročne 
vymení, Mgr. Vargová odpovedala, že ročne sa nakúpia čerpadlá za 25 000 Eur, tento rok to bolo 60 
ks. Dávali sa prevíjať, ale nové sú drahšie o 10 Eur. Podľa nej by zvýšenie stočného na 1,50 eur 
náklady pokrylo. R. Láng povedal, že ľudia, ktorí si dávajú pozor, za opravu doplatia. D. Marček 
navrhol, aby si ľudia čerpadlá montovali na vlastné náklady, Mgr. Vargová povedala, že je tu aj 
možnosť, že by si ľudia čerpadlá nakupovali, ale to by si každý dal podľa vlastného výberu a mohol by 
sa zvýšiť tlak v potrubí, aj keby sa stanovili podmienky, nedalo by sa ich dodržiavanie kontrolovať. 
Zároveň upozornila, že ak sa cena stočného zvýši na 1,50, niektorí obyvatelia prestanú platiť stočné. 
R. Láng pripomenul, že je tu ďalší problém, ľudia, ktorí nemajú vlastnú studňu, polievajú pitnou 
vodou a stočné neplatia, napr. v činžiakoch v Novom Trnovci, kde majú záhrady. Vieme, koľko 
kubíkov ročne prechádza cez ČOV? Prednostka mu odpovedala, že Duslo nám túto informáciu 
poskytne, keďže nám fakturujú za túto službu, R. Láng sa spýtal, či množstvo je rovnaké ako to, ktoré 
poskytnú Západoslovenské vodárne. Prednostka odpovedala, že tieto dve informácie neporovnávali. 
 
Stanovisko –  komisia odporúča určiť cenu stočného po dodaní rozhodnutia z ÚRSO 
 
K bodu 9 
 
Posledným bodom programu, povedal predseda, je žiadosť občianskeho združenia miniBODKA 
o prenájom, predaj alebo darovanie priestorov pre činnosť združenia. Obec však takýmito priestormi 
nedisponuje. 
 
Stanovisko – komisia odporúča žiadosť vziať na vedomie 
 
Týmto príspevkom sa program zasadnutia vyčerpal. Ani jeden z prítomných nemal ďalší diskusný 
príspevok a návrhy či pripomienky, predsedajúci preto poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie 
ukončil. 
 

 

Zapísala: I. Mesárošová 

 

 

 

                                                                                     Ing. Jaroslav Hlavatý 

                                                                       predseda komisie finančnej, podnikateľskej                                 
                                                                                  a nakladania s majetkom obce                                                        


